
 
PROTOKÓŁ Nr XX/2016

z  obrad  XX sesji  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu,  która  odbyła  się  w dniu  18  sierpnia  2016 r.
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył XX sesję Rady Miej-
skiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą
obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15
osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

NIEOBECNI:

1.  Mirosław Szmigiel – Radny Rady Miejskiej

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
3. Wojciech Budziński – p.o. Kierownika GK
4. Lech Zieliński – Kierownik RTI 
5. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTI
6. Marta Budzińska – Dyrektor MOPS
7. Magdalena Grodecka – Dyrektor DOK
8. Jolanta Szewczun – Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego
9. Sławomir Erber – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dzierzgoniu
10. Dominika Kulik – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruku
11. Andrzej Kapczyński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bągarcie
12. Aleksander Ratajczak – RPWiK
13. Tomasz Czaja – Komendant Powiatowy Policji w Sztumie
14. Marian Ludwiczewski – p.o. Kierownika Posterunku Policji w Dzierzgoniu
15. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności

/załącznik nr 2-3/

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła jedno-
myślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

1



2) Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 16 czerwca 2016 r.
3) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:

a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

4) Wnioski i zapytania.

5) Rozpatrzenie wniosku Komendy Powiatowej Policji w Sztumie.
a) przedstawienie wniosku,
b) dyskusja i przyjęcie wniosku.

6) Rozpatrzenie  informacji  Burmistrza  Dzierzgonia  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy
Dzierzgoń za I półrocze 2016 roku oraz o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej
gminy Dzierzgoń.
a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

7) Rozpatrzenie informacji  o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2016
roku Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej w Dzierzgoniu.

    a) przedstawienie informacji,
    b) dyskusja i przyjęcie informacji.

8) Zmiana budżetu Gminy na 2016 rok:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

9) Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Dzierzgoń.
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Określenie przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystan-
ków komunikacyjnych na terenie gminy Dzierzgoń.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Zmiana Uchwały Nr XXX/324/09 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 29 października
2009 r. dotyczącej przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami pn. „Program Opieki
nad Zabytkami Miasta i Gminy Dzierzgoń 2010-2013”

a) Przedstawienie projektu uchwały,
b) Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej,
c) Dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Nadanie tytułu „Honorowy Obywatel gminy Dzierzgoń” Panu Hansowi Joachimowi Ro-
eschowi.
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) przedstawienie  opinii  na  temat  wniosku  o  nadanie  tytułu  „Honorowy  Obywatel  gminy

Dzierzgoń”,
c) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
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d) dyskusja i podjęcie uchwały.

13) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
14) Wolne wnioski.
15) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
16) Zamknięcie sesji.

Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  porządek  obrad,  który   Rada
przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad punktu 2 porządku obrad 

Protokół z XIX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z 16 czerwca 2016 r. Rada Miejska
w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła informację z działalności za okres między sesjami,       
tj. od 16 czerwca 2016 r do 18 sierpnia 2016 r.

/załącznik nr 4/

Ad punktu 4 porządku obrad

Radny  –  Ryszard  Świder  zapytał  o  działki  budowlane  przy  osiedlu  Westerplatte  po
spółdzielni, które stoją bezpańsko. Przypominał po raz kolejny, że jest to duże osiedle a dzieci grają
na ulicy. Można by ten teren przejąć i poczynić kroki aby zbudować tam boisko.

Burmistrz  odpowiedziała,  że  do  tej  pory  trwają  procedury  dotyczące  przejęcia  owych
działek. Ponieważ zostały one przekazane firmie, która nie istnieje. 

Wojciech Budziński poinformował, ze Starosta Sztumski wystąpił do ksiąg wieczystych o
prawa użytkowania wieczystego owych działek. Dodał, że od stycznia Skarb Państwa przejmuje
nieruchomości,  których  własność  jest  nieokreślona.  Gdy własność  będzie  określona  to  Starosta
występuje do Wojewody co zadecyduje. 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz  – wspomniał  po raz  kolejny o tablicy przy
„moście” odnośnie Norweskiego projektu. Tablica stoi i straszy. 

Burmistrz – Elżbieta Domańska odpowiedziała, że tablicy nie chce demontować, będzie ona
zagospodarowana, opracowane będą ciekawe miejsca Dzierzgonia, można by było umieścić ładną
reklamę własnego miasta. 

Zbigniew Przybysz podpowiedział,  że można tą tablicę przeznaczyć na cele komercyjne,
brak jest tablicy ogłoszeń na tamtym terenie. 

Sołtys – Andrzej Dubicki wspomniał o punktach świetlnych w sołectwie Minięta, ponieważ
składał wniosek o dodatkowe punkty i nie uzyskał odpowiedzi.

Burmistrz odpowiedziała, że zaplanowane są punkty świetlne dodatkowe w poszczególnych
miejscach. Jeżeli wystarczy środków będą one dokładane w dodatkowych miejscach.

Radny  –  Mieczysław  Link  wspomniał,  że  w  miejscowości  Bruk  również  nie  została
założona lampa.

Zbigniew Przybysz zapytał  czy przystanek na ul.  Odrodzenia przy aptece jest  zgodny z
przepisami ustawy o ruchu drogowym?

Kierownik RTI – Lech Zieliński odpowiedział, że z protokołu z 2013 wynika, że jest zgodny
z przepisami. Sytuacja jest sprawdzona przez inspektora nadzoru budowlanego i wynika z tego, że
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wszystko jest w porządku. 
Przewodniczący – Zbigniew Przybysz poinformował, że według niego jest to niezgodne z

prawem. 

Ad punktu 5 porządku obrad

a) Wniosek Komendy Powiatowej Policji w Sztumie przedstawił Komendant Powiatowy 
Policji w Sztumie – Tomasz Czaja.

/załącznik nr 5/     

b)
Tomasz Czaja poinformował, że w gminie Stary Dzierzgoń środki budżetowe nie pozwalają

na pomoc w zakupie samochodu w roku bieżącym. Poinformowano ich, że środki w przyszłym
roku być może pozwolą na pomoc. Dalej  zwraca się z prośbą do samorządu o rozważenie
partycypacji samodzielnej w zakupie samochodu czyli 50% Komenda Powiatowa Policji, 50%
samorząd.   

Zbigniew  Przybysz  poinformował,  ze  jako  przedsiębiorca  złożył  deklarację,  że  dołoży
22 500  zł,  pod  warunkiem,  że  w  Dzierzgoniu  nie  będzie  żadnego  punktu  hazardowego.
Posterunek  obsługuje  pół  powiatu,  jeżeli  chodzi  o  obszar,  zmiana  Posterunku  na  status
Komisariat status znacznie ułatwiłaby pracę. Wspólnie trzeba popracować nad tym, aby zmienić
status Posterunku. 

Komendant  -  Tomasz  Czaja  przedstawił  nowego  p.o.  Kierownika  Posterunku  Policji
Mariana Ludwiczewskiego to też jest krok w stronę społeczeństwa, jest to osoba  terenu gminy
Dzierzgoń. Kandydat został wybrany po to, aby sprostać oczekiwaniom społeczności. 

Przewodniczący – Zbigniew poprosił  aby rozmawiać z  komendantem na temat  punktów
hazardowych.

Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że bezpieczeństwo jest dla wszystkich ważne, dzięki
staraniom Policji gmina zakupiła 6 samochodów dla Posterunku Policji, gmina chce brać udział
w  zapewnianiu  bezpieczeństwa  mieszkańcom.  Poprosił  o  zastanowienie  się  nad  sensem
zwiększenia etatów w Dzierzgoniu. Ponieważ ten teren obsługuje około 300 km2, to jest około
15 000 mieszkańców. Miedzy skrajnymi miejscowościami jest około 50 km, jest to bardzo dużo.
Zapewnienie służby całodobowej na całym terenie jest niemożliwe. Powiat przysyła tu służby,
które kontrolują ale jest to zdecydowanie za mało. W Starym Dzierzgoniu też są mieszkańcy,
teren  jest  dość trudny,  jest  duże  bezrobocie,  zagrożenie  jest  bardzo duże.  W gminie jest  11
etatów,  dwa trzeba  odliczyć,  ponieważ policjanci  mogą być  na  wolnym.  Według radnego 9
funkcjonariuszy to za mało na tak rozległy teren. 

Radny dodał, że obecny p.o. komendant to bardzo trafny wybór, mieszkaniec Dzierzgonia
zawsze będzie dobrze pełnił obowiązki, ponieważ nawet idąc do pracy już pełni służbę. Jest
Straż Miejska, która pomaga Policji. Najważniejsza nie jest statystyka, a to, że mieszkaniec w
Dzierzgoniu czuje się bezpiecznie.

Zbigniew Przybysz reasumując, trzeba coś dać żeby coś otrzymać. Można rozmawiać Radni
są otwarci na współpracę dla poprawy bezpieczeństwa. 

 
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  wniosek  Komendanta

Powiatowego Policji w Sztumie, który Rada zaopiniowała pozytywnie jednomyślnie. W głosowaniu
brało udział 14 radnych. 

Ad punktu 6 porządku obrad
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a) Informacje  Burmistrza  Dzierzgonia  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  Dzierzgoń  za  I
półrocze 2016 roku oraz o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Dzierzgoń
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 6/
b)      

Radny – Ryszard Świder poinformował, że nie ma większych uwag co do przedstawionej
informacji, natomiast bardzo mocno wiążę się to z tym, to, ze na chwile przed Komisją radni
otrzymali od Prezesa ZGKiM sprawozdanie dotyczące spółki oraz stan finansowy. Za poprzedni
rok z tego co radny pamięta zaległości wpływów z czynszów wynosiły 325 000 zł,  które nie
wpłynęły do budżetu gminy, a z krótkich wyliczeń wychodzi, że za ten rok jest kolejne 80 000 zł
nie wpłynęło. Przecież te wpływy za czynsze są. Zapytał Prezesa gdzie te pieniądze się znajdują?
Oraz czy to jest zgodne z prawem, że Prezes dysponuje tymi środkami, skoro Prezes jest tylko
pośrednikiem a pieniądze z tytułu czynszów nie wpływają do budżetu gminy?

Prezes  ZGKiM  –  Piotr  Klein  odpowiedział,  że  sprawozdanie  przekazał  na  wniosek
Burmistrza w związku z zaistniałymi wątpliwościami.  Na temat  poprzedniego roku dyskusja
była podejmowana niejednokrotnie. Odniósł się do I połowy 2016 roku informując, że spółka
jako zarządca pobiera czynsz za lokal i wszystkie media m.in. woda, wywóz nieczystości daje to
przypis, że tak naprawdę jeżeli wszyscy mieszkańcy w 100% by płacili to powinna być to kwota
545 626 zł.  Wpłaty w tym samym okresie wynosiły 486 597 zł i jest to ogólny wpływ z tytułu
czynszu. Różnica wynosi 54 000 zł. Należy wziąć pod uwagę, że wpływy są także z windykacji
zobowiązań za poprzedni rok.  Spółka coraz mocniej naciska na spłatę należności.  Wszystkie
wpływy czynszowe są na jednym koncie. Wszystkie wpływy idą na tą samą część gospodarki
spółki.  Przypis  czynszowy w 100% idzie  na rzecz gminy.  Przypis  w I  półroczu br.  wynosił
365 888 zł, a wpłaty które zostały przekazane na konto gminy 239 046 zł, jest to różnica ponad
126 000 zł.  Jest  to  drugi  element  w rozliczeniu  czyli  wszystkie  media.  Strumień  finansowy
przeszedł z czynsz na media, ponieważ  Spółka jako zarządca rozlicza mieszkańców z wody i
kanalizacji. W zakładzie otrzymywana jest faktura z RPWiK za którą ZGKiM musi zapłacić w
całości.  Procent  ściągalności  jest  taki sam jak przy czynszach. W roku bieżącym część tych
pieniędzy została przesunięta na należności i zobowiązania wobec spółki za media. Tendencja się
odwraca, ponieważ na początku roku więcej szło na media i czynsze, rzeczy, które można było
pospłacać zostały spłacone. 

Radny  –  Tomasz  Przybilski  zauważył,   że  radni  nie  uzyskali  odpowiedzi  na  pytanie,
ponieważ brzmiało ono, czy to jest zgodne z prawem?

Zbigniew Przybysz  wyjaśnił,  że  zasady są podobne tak jak w przedsiębiorstwie.  Jest  to
Spółka prawa handlowego, która otrzymuje pieniądze za usługi. W sytuacji kiedy tych środków
nie  wystarcza  spółka  musi  wybierać  komu  w  pierwszej  kolejności  zapłacić  i  ile.  Według
Przewodniczącego jest to zgodne z prawem. 

Piotr Klein odpowiedział, że może poprosić Mecenasa o interpretację prawną. Prezes uważa,
że jest to w ramach jednej działalności Spółki. 

Zbigniew Przybysz dodał, że równie dobrze można zadać pytanie czy to co robi Prezes jest
przestępstwem, wg niego nie. 

Radny – Ryszard Świder  zauważył,  że wygląda to w ten sposób, że radny przyjdzie  do
urzędu  i  powie  aby dać  mu  z  budżetu  pieniądze,  bo  są  mu  potrzebne.  Radny dodał,  że  te
pieniądze są budżetu gminy a nie Prezesa i  one powinny wpłynąć na konto gminy,  a co ze
środkami zrobić to od tego jest Rada i Burmistrz. 

Przewodniczący Rady wspomniał, że pieniądze powinny wpływać na konto gminy i wtedy
nie byłoby problemu. Jeżeli dysponentem jest przedsiębiorstwo to jest właścicielem pieniędzy.
Jeżeli państwo zaniosą do banku pieniądze, to te pieniądze są banku. 

Prezes ZGKiM – Piotr Klein dodał, że to nie on ustalił umowę między spółką a gminą, jeżeli
chcemy aby to było jasne i klarowne Spółka będzie zbierała wszystkie pieniądze za media itp.
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Wszystko będzie przesuwane do gminy i  nie  będzie problemu.  Umowa mówi,  aby rozliczać
wszystkie media, więc ZGKiM musi to robić. 

Skarbnik – Halina Redlin poinformowała, ze umowa została sporządzona osobiście w 2010
roku. Prawnie sytuacja wygląda tak, że z tej umowy o zarządzaniu jest brak uwag za I półrocze
2016 r. Jeżeli chodzi o rok 2015 jest środkiem publicznym czystym dochodem gminy, Za rok
2015 środki  dochody budżetu  gminy zostały wydatkowane przez  Spółkę.  Jeśli  w 2015 roku
zostały wpłacone czynsze i na koniec roku w bilanse ZGKiM po stronie zobowiązań ze strony
Spółki było 325 000 zł,  to te środki winny być odprowadzone zgodnie z umową dla gminy.
Umowa jest  skonstruowana  tak,  że  nie  wywiązywanie  się  Zarządcy z  tej  umowy no  niesie
przesłanki z Kodeksu cywilnego. Z umowy wynika, że za tą czynność ZGKiM ma 0,45 zł za m2

wynagrodzenie, że robi to w imieniu gminy. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawioną  informację.  Informację
o przebiegu wykonania budżetu gminy Dzierzgoń za I półrocze 2016 roku oraz o kształtowaniu się
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  gminy Dzierzgoń Rada  przyjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu
brało udział 14 radnych.

Ad punktu 7 porządku obrad

a)  informację  o  przebiegu  wykonania  planów  finansowych  za  I  półrocze  2016  roku
Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej w Dzierzgoniu przedstawiła Skarbnik –
Halina Redlin. 

/załącznik nr 7/

b)  
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawioną  informację. Informację

o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2015 roku Dzierzgońskiego Ośrodka
Kultury i Biblioteki Publicznej w Dzierzgoniu. Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało
udział 14 radnych.

Ad punktu 8 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy na 2016 rok przedstawiła Skarbnik – Halina
Redlin.

/załącznik nr 8/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie  zmiany budżetu gminy na 2016 rok Rada podjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu brało
udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XX/167/2016
/załącznik nr 9/

Ad punktu 9 porządku obrad
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a) projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Dzierzgoń
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 10/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę

w  sprawie zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Dzierzgoń  Rada  podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XX/168/2016

/załącznik nr 11/
Ad punktu 10 porządku obrad 

a)  Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad
korzystania z przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Dzierzgoń przedstawił Kierownik
RTI – Lech Zieliński.

/załącznik nr 12/

b) Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu  wstrzymała  się  od  zaopiniowania  projektu
uchwały.
Komisja  Oświaty,  Kultury,  Ochrony Zdrowia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt
uchwały. 

c)
Kierownik RTI dodał, że w związku z uwagami w regulaminie została naniesiona zmiana,

że gmina może pobierać opłatę za korzystanie z przystanków komunikacyjnych.
Radny – Andrzej  Pskiet  wspomniał,  że  Komisja  Rozwoju i  Budżetu  wstrzymała  się  od

głosu,  ponieważ  miała  wątpliwości  czy  przystanki  powinny  być  w  zarządzie  lub  własnością
gminy. 

Kierownik RTI – Lech Zieliński odpowiedział, że sprawdził to i jest w ustawie zapis, o tym,
że  do  gminy  należy  budowa,  przebudowa  i  remont  przystanków  usytuowanych  w  pasie
drogowym, bez względu na kategorie dróg. 

Andrzej Pskiet dodał, że Komisja nie zgodziła się aby zamykać gminie ewentualną opcję
pobierania opłat. Według ustawy może być do 0,05 zł za zatrzymanie. Jeżeli uzyskane zostaną te
środki  to  będą  one  przeznaczone  na  utrzymanie  porządku  na  przystankach  oraz  ewentualne
remonty. 

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  poinformował,  że  dalej  uważa,  że  wiata
usytuowana przy ul. Odrodzenia stoi niezgodnie z prawem, ponieważ jest zbyt blisko przejścia dla
pieszych. Jeżeli uchwała zostanie podjęta zostanie zaakceptowany stan faktyczny tej wiaty. 

Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że ma takie same wątpliwości jak Przewodniczący,
ale to nie wstrzymuje działań, ponieważ jeżeli okaże się, że przystanek stoi nie zgodnie z prawem
trzeba będzie go zlikwidować. Przepis o transporcie publicznym jest ważny, zmiany weszły w
roku 2013 i każda gmina to powinna przyjąć. 

Burmistrz  poprosiła  o  podjęcie  tej  uchwały,  ponieważ  ona  musi  obowiązywać.  Jest
dokumentacja na przystanki, która była uzgadniana z ruchem drogowym, nadzorem budowlanym.

7



Projekt zostanie jeszcze raz przesłany do sprawdzenia,  jeżeli  w odpowiedzi będzie negatywna
opinia to zostaną naniesione zmiany do powyższej uchwały. 

Zbigniew Przybysz zapytał czy projekt musi mieć podpisy policji?
Elżbieta  Domańska  odpowiedziała,  że  tak,  ponieważ  projekt  musi  być  uzgadniany  i  z

Zarządem Transportu i Zarządem Dróg Wojewódzkich oraz jest to uzgadniane z Policją. 
Zbigniew Przybysz zapytał czy dobrze zrozumiał i czy wyjdzie pismo z urzędu miejskiego

wraz z opisem sytuacji, zdjęciami itp.
Burmistrz  odpowiedziała,  że  tak.  Zostanie  wyciągnięty  projekt  i  przesłany.  Na  Komisji

Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego zostanie przedyskutowana ta
sprawa. 

Andrzej Pskiet poprosił o sprawdzenie czy zgodne z przepisami jest miejsce postojowe w
Dzierzgoniu  przy ul. Wojska Polskiego przy skrzyżowaniu. 

Burmistrz poinformowała, że poprosi o analizę i opinię. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w
sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych  oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z
przystanków komunikacyjnych na terenie  gminy Dzierzgoń Rada podjęła  13 głosami „za” przy
1 głosie „przeciw”. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XX/169/2016
/załącznik nr 13/

Ad punktu 11 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/324/09 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia
29 października 2009 r. dotyczącej przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami pn. „Program
Opieki nad Zabytkami Miasta i Gminy Dzierzgoń 2010-2013” przedstawił Z-ca Kierownika RTI – Jerzy
Sulim.

/załącznik nr 14/

b) Komisja Rozwoju Gospodarczego i  Budżetu pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt
uchwały.

c)
Z-ca Kierownika RTI - Sulim poinformował, projekt uchwały został przedstawiony tylko na

jednej  Komisji  Stałej  Rady Miejskiej  w  Dzierzgoniu,  ponieważ  że  w  dzień  posiedzeń  komisji
wpłynęło pismo ze Starostwa Powiatowego dotyczące zastrzeżeń do rozbiórki  budynku nr 8 w
miejscowości Jeziorno,  powodu, że budynek był ujęty w gminnej ewidencji zabytków przy czym
zgodnie z decyzją przytoczoną w treści uchwały powinien być ten budynek z Ewidencji Zabytków
wyłączony. 

Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę
w sprawie  zmiany Uchwały Nr XXX/324/09 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 29 października
2009 r.  dotyczącej  przyjęcia  Gminnego Programu Opieki  nad Zabytkami  pn.  „Program Opieki  nad
Zabytkami Miasta i Gminy Dzierzgoń 2010-2013” Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało
udział 14 radnych. 

 W załączeniu uchwała Nr XX/170/2016
/załącznik nr 15/

Ad punktu 12 porządku obrad 
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a) projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  „Honorowy  Obywatel  gminy  Dzierzgoń”  Panu
Hansowi Joachimowi Roeschowi przedstawiła Burmistrz – Elżbieta Domańska.

/załącznik nr 16/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Opinie o kandydacie przedstawił Z-ca Przewodniczącego Kapituły ds. Nadawania i pozbawiania
tytułów „Honorowy Obywatel gminy Dzierzgoń” oraz „ Zasłużony dla gminy Dzierzgoń” –
Sławomir Erber.

d)
Burmistrz  poinformowała,  że  współpraca  z  miastem Sittensen trwa bardzo długo.  600 osób

dzięki temu odwiedziło miasteczko w Niemczech.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w
sprawie  nadania  tytułu  „Honorowy  Obywatel  gminy  Dzierzgoń”  Panu  Hansowi  Joachimowi
Roeschowi Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XX/171/2016
/załącznik nr 17/

Ad punktu 13 porządku obrad

Odpowiedzi na zadane pytania zostały udzielone w punkcie 4 porządku obrad. 

Ad punktu 14 porządku obrad

Radny Mieczysław Link w imieniu mieszkańców sołectwa Bruk podziękował Przewodni-
czącej Rady Powiatu za skuteczną interwencję w Starostwie w sprawie przejść dla pieszych.

Radny – Ryszard Świder poprosił w imieniu mieszkańców 3 Maja o wystąpienie do Zarządu
Dróg Wojewódzkich o postawienie lustra przy wyjeździe z ul. 3 Maja na drogę wojewódzką, ponie-
waż w momencie kiedy mieszkańcy budynków przy skrzyżowaniu zaparkują swoje auta na parkin-
gu nic nie widać, czy od strony os. Jagiełły jedzie jakiś pojazd. 

Wiesława Grzegowska poinformowała, że wieczorami idąc chodnikiem do przedsiębiorstwa
Kram ul. Słoneczną jest ciemno. Poprosiła o postawienie lampy. 

Burmistrz – Elżbieta Domańska poinformowała, że dodatkowe punkty sukcesywnie będą
dołączane jak zostaną środki.

Burmistrz  przekazała  informacje odnośnie drogi  515 gdzie jest  ruch wahadłowy,  Zarząd
Dróg Wojewódzkich przyjechał i zrobił ekspertyzę, dostarczony jest protokół, jest podjęta decyzja o
przygotowaniu objazdu ruchu. Zarząd dróg wojewódzkich dokona analizy i poszuka przyczyn zapa-
dania jezdni. Lepiej zbadać i znać przyczynę już teraz niż przy przebudowie drogi 515. 

Burmistrz dodała,  ze po ustaleniach z sołtysami będą przełożone dożynki gminne na 18
września 2016 roku ze względu na aurę. 

Burmistrz – Elżbieta Domańska zaprosiła dnia 11 września do wspólnego wyjazdu na kon-
cert zespołu pieśni i tańca „Śląsk”. Bilet można nabyć w urzędzie koszt całkowity 78 zł. 

Radny – Andrzej Pskiet zauważył, że zbliża się początek roku szkolnego nie było okazji aby
wcześniej pogratulować Dyrektorowi Andrzejowi Kapczyńskiemu, Dyrektor Dominice Kulik oraz
Dyrektorowi Sławomirowi Erber  za 5 miejsce w województwie jako gmina na testach 6-klasistów.
Świadczy to o dobrej pracy. Życzył dalszych sukcesów.
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Ryszard Karabin poprosił o uznanie ulicy Ogrodowej jako drogi osiedlowej, ponieważ jest
bardzo duże ryzyko, nie ma tam placu zabaw i dzieci bawią się na ulicy. Prosił o pozytywne odnie-
sienie się do sprawy.

Bogdan Toporkiewicz dopowiedział, że na Komisji Rozwoju i Budżetu poprosił o to Kie-
rownika. Jeżeli nie ma możliwości przekształcenia, to zwrócił się z prośbą o zamontowanie 2 pro-
gów zwalniających.

Ad punktu 15 porządku obrad

Brak komunikatów Przewodniczącego Rady.

Ad punktu 16 porządku obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz.
1705 zamknął XX sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady:

Karolina Piekarska                      Zbigniew Przybysz
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